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                                                            DAGSORDEN 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status P-Avisen 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

1. Borgermøde den 26. september om fremkommelighed, tilgængelighed og mobilitet 

for ældre i Kommunen. 

5. 4-Bymøde i Fredericia den 12. september 

1. Godkendelse af invitation 

6. Emner til mødet med Senior- og Handicapudvalget den 20. august. 

7. Sager til Senior- og Handicapudvalget v/Mona 

1. 2. Budgetopfølgning 2018 Senior- og Handicapudvalget – 18/4765 

2. Orienteringssag – Status på arbejdet med demensområdet, herunder 

demenshandleplanen – 17/2893 

3. Orienteringssag – Risikobaserede sundhedsfaglige tilsyn – 18/4799 

4. Behov for midlertidige pladser i Plejen – 18/5126 

5. Ansøgning om støtte til afholdelse af åbent hus – Seniorhuset IP Schmidt – 18/5660 

8. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt 

 

 

 



REFERAT 
 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Rettelse under punkt 6 i referatet. vedr. Borgermødet 26. september. Borgermødet afholdes ikke af 

LO faglige seniorer. Mødet afholdes i samarbejde med Faglige Seniorer og Fredericia Kommune – 

Seniorrådet.  Med rettelsen blev referatet godkendt 

 

Punkt 3. Status P-Avisen 

Vi har stadig distributionsaftale med FK distribution. De havde stillet et krav om at levering skulle 

være minumum 10.000 stk. Interne leveringer til f.eks Rådhuset m.fl. kan ikke tælle med. FK 

distribution har dog anerkendt vores nuværende antal. Flemming sørger for de interne leveringer. 

Næste udgave af Pensionistavisen udkommer 28. og 29. august. 

 

I den kommende udgave kommer der artikel om musikterapeuten og Sussie Enghøj Bruun. 

Introduktion til Senior- og Handicapudvalget bliver formentlig først i næste udgave. 

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Punkt 4.1. Borgermøde den 26. september om fremkommelighed, tilgængelighed og mobilitet 

for ældre i kommunen 

Borgermødet er arrangeret i samarbejde med LO faglige seniorer og Fredericia Kommune – 

Seniorrådet. Sydtrafik kommer og fortæller om de forskellige transportordninger, herunder 

Flextrafik, handicapkørsel m.m. Derudover deltager repræsentanter fra Vej og Park og Christian 

Bro – Formand for Miljø- og Teknikudvalget. 

 

Danske Ældreråd inviterer til Temadag med fokus på demensvenlighed, pårørendeindsats, en 

værdig død og kvalitetsstandarder m.m. i Brædstup den 2. oktober. Følgende fra Seniorrådet 

deltager:  Jytte, Grethe, Flemmming, Jørgen, Birte og Finn. Janni spørger Olaf pr. mail og sørger 

efterfølgende for tilmelding.  

 

Den 21. september er der Demensmesse i ADP Lounge i FIC 

 



Flemming har modtaget invitation til ”Frivillig fredag 2018” den 28. september 16.30 – 19.30 i 

Panorama biografen i Fredericia. Flemming videresender invitationen til Seniorrådet. 

 

Flemming har modtaget mail vedr. Nyt i Regionsældrerådet – hvor de fortæller om, at Regionen er i 

gang med udarbejdelse af den kommende Sundhedsaftale. De opfordrer derfor Seniorrådet til at 

kontakte dem, hvis der er områder, som Seniorrådet føler er vigtige at få med. 

En mindre arbejdsgruppe med Aksel, Jan og Jørgen blev nedsat. Aksel er tovholder. Mona 

kontakter Line Brinch Christensen (Strategisk sundhedskonsulent) og aftaler et møde, hvor 

arbejdsgruppen sammen med Mona kan få en snak om sundhedsaftalerne og den kommende proces.  

 

Punkt 5. 4-Bymøde i Fredericia den 12. september 

Punkt 5.1 Godkendelse af invitation 

Jørgen har foreslået, at erfaringsudveksling blev sat på dagsorden, men dagsordenen er presset i 

forvejen, så Seniorrådet besluttede, at punktet ikke blev sat på dagsordenen. 

 

Udkast til invitationen blev derefter godkendt. Adresse på Sundhedshuset  og Seniorhuset påføres 

invitation. Flemming sender invitationen til formændene i de andre kommuner. 

 

Punkt 6 Emner til mødet med Senior- og Handicapudvalget den 20. august 

Seniorrådet har følgende forslag til emner til drøftelse: 

• Drøftelse af kapacitet på plejecentre også på den længere bane. 

• Kvittering for beslutning om flere aftenvagter 

• Fritvalg og stigende efterspørgsel (mængderegulering) 

• En værdig død – terminal pleje 

• Flere aflastningspladser 

• Pårørende – rådgivning og aflastning 

• Fokus på akutfunktionen i forhold til udviklingen i det nære sundhedsvæsen 

• Venteliste på Hjælpemiddel og Kommunikation 

 

Punkt 7 Sager til Senior- og Handicapudvalget v/Mona 

Punkt 7.1 2. Budgetopfølgning 2018 Senior- og Handicapudvalget 

Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet tog den til efterretning. 

 



Punkt 7.2 Orienteringssag – Status på arbejdet med demensområdet, herunder 

demenshandleplanen  

Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet tog den til efterretning 

 

Punkt 7.3 Orienteringssag – Risikobaserede sundhedsfaglige tilsyn 

Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet tog den til efterretning 

 

Punkt 7.4 Behov for midlertidige pladser i Plejen  

Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet tilslutter sig behovet for flere pladser. 

 

Punkt 7.5 Ansøgning om støtte til afholdelse af åbent hus – Seniorhuset IP Schmidt 

Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet anbefaler, at der gives tilskud. 

 

Punkt 8. Venteliste til pleje- og dagcenter 

Punkt 8.1 Orientering v/ Jan Kargo 

Der er 48 på venteliste. Størstedelen er demenspladser. Der er uændret pres og stadig behov for 

flere pladser 

 

Punkt 9. Senere indkomne sager 

Mona orienterede om følgende 3.sager fra Sundhedsudvalget og Seniorrådet tog dem til 

efterretning. 

• Orienteringssag – introduktion til Genoptræningscentrets arbejdsområder – Vederlagsfri 

fysioterapi 

• Orienteringssag - tilsyn på Genoptræningscenteret 

• Orienteringssag - ny lovgivning om 7 dages frist for genoptræning 

 

Punkterne var ikke blevet fremsendt til Seniorrådet forud for mødet, men vil blive tilsendt 

Seniorrådet efterfølgende. 

 

Punkt 10. Eventuelt 

Ingenting 


